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Aan: Griffie Griffie@groningen.nl 
Onderwerp: Mededeling Netcongestie 
 
Geachte raadsleden, 
 
De netbeheerders TenneT en Enexis hebben gezamenlijk per 20 december 12.00 uur nieuwe 
aanvullende netcongestie voor de afname van elektriciteit afgeroepen voor de gemeente Groningen. 
Aanvragen van nieuwe grootverbruikersaansluitingen of uitbreidingen van bestaande komen op een 
wachtlijst. Afnamecongestie heeft grote consequenties voor bedrijven die willen vestigen, uitbreiden 
of verduurzamen (elektrificeren). De ontwikkeling van onze bedrijventerreinen wordt hiermee 
geraakt. Ook de realisatie van snellaadstations en logistieke laders voor vrachtverkeer en OV wordt 
getroffen. Wij zijn met TenneT en Enexis doorlopend in gesprek op dit thema om een goed beeld van 
de ontwikkelende problematiek te houden en om daar waar mogelijk te werken aan oplossingen.  
 
De afgekondigde netcongestie lag in de lijn der verwachting: de energietransitie, de oorlog in 
Oekraïne met bijbehorende energieprijzen en (helaas) een tot recentelijk jarenlange terughoudende 
houding van de netbeheerders op strategische netverzwaringen maakt dat we nu, net zoals veel 
andere delen van het land, in de ontstane situatie zitten. Netverzwaring biedt een oplossing van 
structurele aard maar heeft lange doorlooptijden. De maatregel die TenneT voor Groningen primair 
voorziet is de uitbreiding van station Vierverlaten met een nieuwe kabelverbinding naar nieuw te 
realiseren hoogspanningsstation Meerstad. Dit zal pas na 2029 het huidige knelpunt kunnen 
wegnemen. 
 
In de tussentijd werken we aan aanvullende oplossingen, namelijk het slim(mer) gebruik van het 
huidige net, door aanpassingen door gebruikers en toepassing van grote en k leine batterijen, 
waardoor ruimte ontstaat voor meer gebruik. We werken hieraan met Groningen Stroomt Door. 
Enexis biedt mogelijkheden om een soortgelijke aanpak uit te rollen op meer bedrijventerreinen. 
Groningen Stroomt Door is inmiddels de opstartfase voorbij en zal naar verwachting in het eerste 
kwartaal van 2024 haar eerste resultaten behalen, die we met uw raad in het tweede kwartaal van 
2024 verwachten te kunnen delen. De effectiviteit van deze aanpak is veelbelovend, maar altijd 
maatwerk en daarmee is de effectiviteit en doorlooptijd van tevoren niet goed bekend. Ook werken 
we samen met de Provincie Groningen aan beleid voor grootschalige batterijcomplexen die 
netcongestie met name op het hoogspanningsnet binnen enkele jaren kan helpen verlichten.  Samen 
met provincie en andere gemeenten zetten wij in op goede en spoedige oplossingen voor Groningen. 
Dit doen we binnen de provinciale Meerjarenplanning Infrastructuur Energie & Klimaat, via onze 
aandelenpositie bij Enexis, alsook in vele overleggremia met en lobby richting het Rijk, TenneT en 
Enexis.  
 
Wij zien de situatie die nu is ontstaan als gevolg van jarenlange afnamecongestie als uitermate 
onwenselijk en spannen ons in om deze zoveel en zo snel mogelijk op te lossen danwel te 
verminderen en daarbij alle mogelijkheden te beschouwen. 
 
Met vriendelijke groet,  
 
Wethouders Philip Broeksma en Carine Bloemhoff  
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